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O přestávkách jsem stále ve třídě, a i když dělám, že se 

zabývám něčím jiným, poslouchám, co děti řeší. Díky 

tomu vím, kdo koho miluje nebo kdo koho štve, kdo 

nemá úkol nebo co má kdo dobrého ke svačině. 😊  

Čas, který trávím s dětmi, není zanedbatelný. Jsem s 

nimi každý den mnoho času, a tak se dozvídám spoustu 

zajímavých věcí o dětech a také oni o mně.  

Překvapilo mě, že už od první třídy se neustále bavíme 

o povoláních, které by děti zajímaly v budoucnu. Mají 

velké sny a plány. Malují si svoji budoucnost a já jsem si 

řekla, proč bych jim s tím trochu nepomohla. 

Některé děti přemýšlejí, že by bylo fajn pracovat pro 

armádu – tam všichni nosí hezké oblečení, hodně se 

tam sportuje a pořád se tam něco děje. Láká je, že by 



jezdily zajímavými auty a navštívily exotické země. Je to 

ale opravdu toto, co by je čekalo při výběru povolání v 

armádě? 

Poprosila jsem svého kamaráda Václava Vovse, aby 

dětem přiblížil, co to vlastně znamená stát se vojákem. 

V. Voves měl pro děti připravenou prezentaci, kde 

popisoval, jak armáda funguje, jak se dělí a co 

konkrétně dělá on. Vysvětloval dětem proces, jakým 

musí projít každý zájemce o práci v armádě a co 

všechno je potřeba umět a znát.  

 

Zároveň dětem zdůraznil, že armáda potřebuje „nejen“ 

vojáky, ale také další profese k zajištění chodu armády, 

např. kuchaře, řidiče, účetní, právníky atd.  

 



 

Poté se děti dozvěděly, jakou školu a kde mohou 

studovat. Během tohoto vypravování už děti samy 

kladly doplňující otázky. Zcela konkrétně je zajímal např. 

plat nebo jak funguje povyšování do vyšších hodností. 

Nakonec následovala diskuze a otázky dětí. Musím říct, 

že mě naprosto šokovalo, jak konkrétně se děti dokázaly 

ptát. Diskuze se točila nejen kolem současné armády, 

ale také padaly otázky týkající se 2. světové války a jak 

bojovali čeští vojáci.  

Nakonec děti kladly V. Vovsovi otázky na tělo. Účastnil 

se totiž několika misí a děti toto téma velmi přitahovalo. 

V. Voves byl mile překvapen zájmem dětí o jeho obor.  
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